
 

A Follower of Jesus 

Series: the book of Mark 

Part Four: Faith & Forgiveness 

Mark 3:20-35 

Focus: People were hungry to listen to Jesus. Jesus refers to exactly people who are 

hungry for more of him, to hear more of him, to spend more time with him, to do 

his will as his relatives.  

Key Questions: Why did the crowd still want to see Jesus? What does binding the strong 

man mean? What purpose did Jesus have when he made this comparison? Who 

did Jesus call his mother and brother and why?  

Main Points: 

1. Jesus had done a miracle a few verses before, and the crowd was hungry to 

hear more of his teaching and insight, so they followed him.  

2. Jesus got resistance in his ministry and had to disarm the scribes with wisdom 

through the parable, thus pointing to the power of God seen in the previous 

healing. 

3. The crowd is hungry, his family is looking for him, however Jesus refers to his 

family as those who do his will. In this case, the crowd who are Hungry to hear 

more from Him. Jesus, however, does not deny his physical family, but shows 

that there is a family of people who do his will also.   

Reflection: 

How can you practically live that people want to hear about your Jesus? 

• Do you already have resistance because you believe in God?  

• How hungry are you to have a deeper relationship with Jesus? Would you already be 

willing to go the extra mile to be with him? 

• What is the specific will of God for you and what is the general will of God? 

• How do you recognize the will of God? 

• How is your relationship with Jesus?  



 

Ein Nachfolger von Jesus 

Reihe: Das Buch Markus 

Teil 6: Beziehung & Wille Gottes  

Markus 3,20-35 

Fokus: Die Menschen waren hungrig, Jesus zuzuhören. Jesus bezeichnet genau solche 

Menschen, die Hungrig sind, mehr von ihn zu hören, mehr  Zeit mit ihm zu 

verbringen, mehr seine Wille zu tun, als seine Verwandte.  

Schlüsselfragen: Warum wollte die Menge noch zu Jesus? Was bedeutet den Starken Mann 

binden? Welche zweck verfolgte Jesus, durch diesen Gleichschnitt von? 

Wem bezeichnete Jesus als seine Mutter und Bruder und warum?  

Hauptpunkte: 

1. Jesus hatte einige Verse davor ein Wunder getan, und die Menge war hungrig noch 

mehr von seiner Lehre und Insight zu hören, deswegen folgten sie ihn.  

2. Jesus bekam Widerstand in seinem Dienst, und musste mit Weisheit durch das 

Gleichnis, die Schriftgelehrten entwaffnen und dadurch die Kraft Gottes durch die 

vorherige Heilung zeigen. 

3. Die Menge ist hungrig, seine Familie sucht ihn, Jesus bezeichnet seine Familie allerdings 

als die die seinen Willen tun. In diese Beispiel, die Menge die Hungrig ist, mehr von ihm 

zu hören. Jesus lehnt allerdings nicht seine Leibliche Familie, aber zeigt, daß es eine 

Familie von Menschen gibt, die sein Wille tun.   

Zum Nachdenken: 

• Wie kannst du praktisch leben, daß Menschen von deiner Jesus gern hören wollen? 

• Hast du schon Widerstand, weil du an Gott glaubst?  

• Wie hungrig bist du, eine tiefere Beziehung mit Jesus zu haben? Wärst du bereits dafür die 

extra-meile, um mit ihm zu sein, zu gehen? 

• Was ist die spezifische Wille-Gottes für dich und was ist die Allgemeine Wille Gottes? 

• Wie erkennst du die Wille Gottes?  

• Wie ist deine Beziehung mit Jesus? 

 


